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Referat af DASERA-bestyrelsesmøde 21.11.2023 kl. 

10-13 
Lokalitet: 5000 Odense, Seebladsgade 1, lokale A1.82 

Deltagere: Stine Mariegaard, Julia Suhr, Jette Reuss Schmidt, Morten Rask, Thomas Ziegler 

Larsen, Anders Vestergaard Thomsen og Nicolai Munksby   

Afbud: Martin Sillasen, Rie Malm 

 

DAGSORDEN: 

Programpunkter   Ansvar og formål Tid og Referat 

 

1.Velkomst og introduktion 

• Kort gennemgang af 

programmet 

 

 

Orientering v. Nicolai 

 

Valg af referent 

 

 

5 min 

 

Kort gennemgang af 

dagsorden 

Julia blev valgt til tidsstyrer 

Stine blev valgt som ordstyrer 

Anders blev valgt til referent  

2. Generel 

forventningsafstemning 

• Forventninger til formand, 

næstformand og øvrige 

bestyrelsesmedlemmer 

• Roller og ansvar i øvrigt 

 

 

Diskussionspunkt, v. Nicolai  

 

Formål: At afstemme med 

hinanden for at sikre det 

fremtidige gode samarbejde  

 

15 min 

Tiden efter Dolin. 

Vi vil gerne vende vores nye 

muligheder og ansvar til en 

ny og positiv fremtid for 

DASERA: 

Vi skal huske at dele viden 

med hinanden  

Fælles mål 

Fælles viden og gensidig 

respekt 

Fælles problemløsning 

 

Vi har en masse nye 

muligheder 

 

Vi kan arbejde på at 

inddrage medlemmerne 

endnu mere 

 

Vi kan nu arbejde endnu 

mere og tættere som en 

fælles DASERA-bestyrelse 
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Dolin laver fortsat regnskab 

for DASERA-seminarer – og 

Nicolai godkender (fra år 

2024 og frem) ligesom Jens 

som udgangspunkt indgår i 

planlægningsgruppens 

arbejde i de resterende 3 

seminarer 

 

 

 

 

 

 

3. Struktur og 

beslutningstagning – udkast 

til årshjul 

 

• Vedtægter 

• Andet 

 

Præsentation v. Nicolai - 

feedback på udkast (20 

min):  

 

Formål: At alle i bestyrelsen 

kender til årshjulet ifht. 

mødekadence, konference 

og seminar. 

20 min 

 

Nicolai præsenterede et 

årshjul og vi bød alle ind 

 

Fx talte vi om at vi skulle 

have en person ind i 

planlægningen af spor 1 til 

Big Bang og vi talte om 

planlægningen af vores 

næste seminarrække – 

måske Martin faktisk er 

denne person? 

 

Vi talte også om 

mødestruktur og møde-

kadence  

 

Vi besluttede at holde 6 

møder om året – og 

halvdelen skal være online. 

Èt af dem som fysisk seminar i 

2 dage.  

 

 

Dette skrives evt. ind i en 

kommende forretningsorden  

 

 

4. Økonomi  

 

• Foreningens økonomi – 

herunder fremtidig 

kobling til konferencer 

 

1. Orientering (v. Nicolai) 

 

2. Diskussion af økonomien 

fremadrettet 

 

Formål: at sikre fremtidig 

bæredygtig økonomi  

20 min  

Vi skal have lavet et 

arbejdspapir i forhold til at få 

styr på rammer og økonomi, 

når vi afholder DASERA-

konference på et UC.  

 

Næste konference er på VIA 

– og vi skal nok have lavet en 
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gruppe, som støtter Martin 

og sikrer økonomien. 

 

Der bør være en sparring 

med bestyrelsen omkring 

planlægningen af vores 

konferencer  

 

Det blev foreslået at lave en 

gruppe, som kigger på 

fondsmidler fremadrettet.  

 

 

Det blev også foreslået at 

lave en gruppe, som kigger 

på arbejdet med ´white-

papers´ 

 

Mere følger under pkt. 5 og 6 

 

 

PAUSE  10 min 

5. Formål og vision 

 

• Kort drøftelse af hvad vi 

forstår ved foreningens 

mål 

 

Diskussionspunkt (v. Nicolai) 

 

Formål: At oversætte visioner 

til konkrete mål for DASERAs 

bestyrelse 

- silent reflection 

- drøftelse  

30 min 

 

Stine initierede en proces, 

hvor vi reflekterede 

individuelt og senere i 

fællesskab over vores mål og 

visioner 

 

 

 

 

6. Planlægning af indsatser 

• SIG´s arbejde frem mod 

whitepapers 

• Fondenes rolle i forskning 

• Indsatser der fremmer 

deltagelse fra 

universiteter og eksterne 

læringsmiljøer  

• Nedsættelse af 

undergrupper 

• Evalueringsforhold 

• Nye idéer 

Diskussionspunkt, v. Stine 

 

Formål: at prioritere indsatser 

 

Nøglespørgsmål: Hvem, 

hvad, hvornår og (hvorfor)?  

(Fx interviewe 

repræsentanter fra 

universiteter og eksterne 

miljøer?)  

60 min 

 

Der blev brain-stormet og en 

masse konkrete forslag kom 

frem i forhold til overskrifterne 

- Omfang og kvalitet af 

forskning og 

forskningsaktivitet 

- Forum og netværk 

- Naturfagsdidaktik 

- Policy  

 

Udpluk af pointer 

 

- Flere medlemmer 

- Ledelser skal bakke 

op konkret med timer 

til vores arbejde 
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- Vi skal holde møder 

med politikere og 

folketingsudvalg 

- Vi skal finde kvalitet i 

de aktiviteter vi 

allerede laver 

- Vi skal række ud til 

andre foreninger – og 

evt. fusionere med 

LUNA 

- Lave et online-

diskussionsforum for 

vores medlemmer 

- Vi skal have 

naturfagslærerene 

med fra start i vores 

forskning og 

ansøgninger  

- Vi skal skærpe vores 

fokus og vores DNA 

 

 

Stine samlede op og satte 

streg under  

 

- SIG-arbejde 

- Policy-arbejde 

- Rekruttering 

 

Organisering: 

 

SIG-gruppe: Morten og 

Nicolai 

 

Policy-gruppe: Anders og 

Thomas 

 

Rekruttering: Jette, Julia og 

Stine 

 

 

PAUSE   

7. Medlemskab og 

rekruttering 

 

• Status og muligheder  

 

Diskussion & Beslutningspunkt, 

v. Nicolai  

 

Individuelt eller institutionelt ? 

 

Formål: Udvikle principper  

(Bufferpunkt kan afvente til 

næste møde). 

Ellers ca. 10 min 

 

- Udsat  

8. Prisopgave  Diskussion vedr. 

prisopgave/Carlsbergfonden 

– v. Morten 

10 min 

Morten præsenterede ideen 

og alle stemte for 
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Morten arbejder videre i 

samarbejde med Nicolai  

9. Kommunikation 

 

• So-Me  

 

 

Orientering, v. Julie og Stine 

 

Status på SOME på 5 min 

5 min 

 

Vi har flere og flere følgere 

 

Det blev drøftet hvad vi VIL 

og hvad vi IKKE VIL dele! En 

mulighed om 

konsulentbistand til at 

understøtte So-Me arbejdet 

blev udskudt 

 

10. Diversitetsfokus Kort drøftelse  

 

Nedsættelse af mindre 

udvalg 

5 min 

 

Vi skal have et skarpere fokus 

på diversitet – også set i lyset 

af aften-situationen på vores 

Seminar i Vejle 2023 

11. Evt.  

 

 Intet her 

 

 

 


